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Ministerul Economiei anunţă că pregăteşte o schemă de ajutor de stat 
pentru procesarea produselor agricole 
 
Ministerul Economiei anunţă că pregăteşte o schemă de ajutor de stat 
pentru procesarea produselor agricole deoarece trebuie făcută separarea 
între producţia agricolă şi procesarea produselor alimentare care este un 
proces industrial şi mai puţin legat de domeniul agriculturii, a anunţat joi 
ministrul Economiei, Florin Spătaru, la evenimentul organizat de Ziarul 
Bursa, citat de Agerpres. 
„Sunt trei categorii de produse pe care România le importă: vorbim de 
produse metalurgice, produse chimice, din industria chimică şi produse 
alimentare. Am propus deja şi vom avea pentru procesarea produselor 
alimentare o schemă la Ministerul Economiei pentru că ar trebui să facem 
separarea între producţia agricolă şi procesarea acestor produse 
alimentare care, în mod normal, este un proces industrial şi mai puţin legat 
cu domeniul agriculturii”, a explicat Florin Spătaru, la conferinţa “Business 
şi Antreprenoriat”, organizată de Ziarul Bursa. 
Totodată, ministrul a menţionat schemele de ajutor de stat pentru 
materialele de construcţii. 
„Avem o schemă de ajutor de stat propusă – şi acolo vorbim de 500 de 
milioane de euro pentru aceste materiale de construcţie, vorbim de scheme 
de ajutor de stat pentru procesarea produselor agricole pentru că va trebui 
să reducem din acest import pe care îl avem. Vom promova o schemă 
pentru industria siderurgică, tocmai pentru că siderurgia şi materia primă 
din producţia siderurgică şi acest oţel verde sau aluminiu care va fi produs 
după noi principii tehnologice vor trebui să genereze, la rândul lor, lanţuri 
de valoare. Pe termen lung, vorbim de o strategie de industrializare a 
României pe bază de licenţe – companii româneşti, inclusiv din zona 
antreprenorială, care pot achiziţiona o licenţă şi dezvolta o activitate 
productivă, produsă în România sub o anumita licenţă, tocmai pentru a 
accelera acest transfer tehnologic şi dezvoltarea sectoarelor industriale în 
mai multe zone din ţară”, a mai spus ministrul. 
Reamintim că, în luna aprilie, Ministerul Economiei a publicat o listă cu 8 
companii care vor primi ajutor de stat prin schema pentru industria 
prelucrătoare, care a fost criticată inclusiv de Asociaţia Oamenilor de 



Afaceri din România (AOAR). Organizaţia ce reprezintă firme cu capital 
românesc care desfăşoară activităţi de producţie a atras atunci atenţia că 
Ministerul Economiei a gestionat în mod defectuos acordarea de ajutoare 
de stat prin schema de finanţare a industriei prelucrătoare prin acordarea 
lor către „firme de apartament” şi spune că acest lucru „duce la pierderea 
încrederii în capacitatea ministerelor de a gestiona fonduri din bani publici”, 
despre care Economedia a scris aici. În spatele companiilor care primesc 
ajutor de stat sunt nume cunoscute, de la familia „regelui asfaltului” Dorinel 
Umbrărescu până la producători de vin, fosta şefă din România a lanţului 
de haine Waikiki şi un milionar din Craiova condamnat pentru evaziune. 
De asemenea, trebuie menţionat şi faptul că va primi bani de la stat şi o 
companie în spatele căreia se află un fost consilier local, care nu are o 
funcţie oficială în firmă. Pe hârtie figurează fiica sa în vârstă de 23 de ani, 
despre care Economedia a scris aici. 


